
Z á p i s n i c a 

zo zasadnutia Rady školy pri Základnej škole Turany  konanej dňa 24. 10. 2023 

v priestoroch Základnej školy v Turanoch 

 

Prítomní: podľa prezenčnej listiny 

Ospravedlnený: Ing. Eva Piecková, Mgr. Martin Adamov, Mgr. Dušan Kričko 

Program:  

1. Otvorenie 

2. Prerokovanie Správy o výchovno-vzdelávacej činnosti za šk. rok 2022/2023 

3. Voľba podpredsedu rady školy 

4. Rôzne 

5. Záver 

 

1. Otvorenie  

     Predseda rady školy otvoril zasadnutie a privítal prítomných členov.  Ospravedlnení 

Ing. Piecková, Mgr. Adamov, Mgr. Kričko.  

    Predseda konštatoval, že zasadnutia sa zúčastňuje 8 členov rady školy, čo je 

nadpolovičná väčšina a rada školy je uznášaniaschopná. Osobitne privítal riaditeľa ZŠ 

Mgr. Antona Garaja. 

     Predseda informoval, že dňom 01.09.2023 skončil mandát členky RŠ za zákonných 

zástupcov žiakov p. Mgr. Soni Mišutovej z dôvodu prestupu jej syna na inú školu, čo 

bolo predsedovi oznámené listom spolu s poverením riaditeľovi školy na vykonanie 

doplňujúcich volieb. Tieto sa uskutočnili dňa 28.09.2023 v školskej jedálni, kde bola za 

člena Rady školy zvolená p. Mgr. Martina Santusová Rišániová, ktorá bola na dnešné 

zasadnutie pozvaná a je prítomná na zasadnutí.   

2. Prerokovanie Správy o výchovno-vzdelávacej činnosti. Správu dostal predseda 

emailom dňa 13.10., následne v zmysle Štatútu zvolal zasadnutie, správu dostali 

členovia RŠ emailom spolu s pozvánkou. Na prezentáciu a doplnenie správy vyzval 

predseda riaditeľa školy.  

Pán riaditeľ školy Mgr. Anton Garaj  v krátkosti oboznámil členov rady školy 

s obsahom predloženej správy. Vyzdvihol zopár dôležitých tém. Poukázal na testovania 

žiakov. Externé testovanie – Testovanie 9, Komparo 8, Komparo 6. Piataci ako náhradu 

za zrušené testovanie MŠVVaŠ písali riaditeľský test.   

Podotkol na chybné percentá v tabuľke  na strane 23 správy, informoval o Móricových 

Sučanoch a  3 ocenených žiakoch, podotkol na aktivity a prezentáciu na verejnosti, 

vyzdvihol aktivity  v oblasti vlastenectva. 

Ďalšou témou, ktorej bola venovaná pozornosť bola vykonaná kontrola zo Štátnej 

školskej inšpekcie. Nedostatky zistené ŠŠI boli prevažne formálneho charakteru,  boli 

odstránené a vykonaná bola už aj následná kontrola ŠŠI s konštatovaním  odstránenia 

všetkých nedostatkov.   

Školský poriadok a štátny vzdelávací program bol schválený pred začiatkom školského 

roka.  



Členovia rady školy prerokovali Správu o výchovno-vzdelávacej činnosti, jej 

výsledkoch a podmienkach za školský rok 2022/2023 bez pripomienok , zobrali ju na 

vedomie a odporúčajú správu schváliť.  

3. Voľba podpredsedu rady školy. 

Funkciu podpredsedu RŠ doposiaľ vykonávala p. Mgr. Soňa Mišutová, nakoľko jej 

mandát zanikol, bolo potrebné zvoliť nového podpredsedu. Členovia RŠ navrhli na túto 

funkciu p. Ing.  Moniku Bačeovú, ktorá  doteraz veľmi aktívne pomáhala organizovať  

zasadnutia RŠ, vyhotovovala zápisnice, na funkciu podpredsedu rady školy nebol iný 

návrh a  navrhnutá p. Ing. Bačeová Monika  bola schválená všetkými prítomnými 

členmi. 

4. Rôzne 

Veľmi diskutovanou témou bolo zakázanie používania mobilného telefónu na hodinách. 

Pán riaditeľ školy informoval o podaní projektu na tablety a splnení všetkých 

podmienok na poskytnutie dotácie. V prípade, že bude škola v projekte úspešná a všetci 

žiaci dostanú tablety, nebude možné používať mobilný telefón na hodinách, ani ako 

učebnú pomôcku ako je im to v niektorých prípadoch tolerované v súčasnosti. Na 

predchádzajúcom zasadnutí RŠ bol schválený nový školský poriadok, v ktorom je 

používanie mobilov zakázané, avšak niektorí učitelia v rámci predmetu na niektorých 

hodinách vyzvú žiakov na použitie mobilu v rámci vyučovanej témy, čo je 

kontraproduktívne.  

Ďalšou rozsiahlou témou bol úbytok žiakov. Snaha pritiahnuť deti z okolitých obcí  

(Nolčovo, Ratkovo, Šútovo, Krpeľany), najmä ktoré chodia hrávať futbal do Turian, 

aby chodili aj do našej školy. V súčasnosti školu navštevuje 20 detí , ktoré nemajú 

v Turanoch trvalý pobyt, čo je pozitívne. Predseda informoval o dlhotrvajúcom  

negatívnom demografickom vývoji v našom meste a neustálemu úbytku počtu 

obyvateľov. 

Veľkou brzdou rozvoja školského dvora sú nevysporiadané pozemky v areáli ZŠ, aj keď  

boli v minulosti vyvlastnené.  

Predseda informoval o projekte  a žiadosti na dokončenie podkrovia 1. budovy školy 

a aktivity mesta  vo veci vysporiadania pozemkov  aspoň pod školskou jedálňou a  

kuchyňou. 

Predseda rady školy poukázal na závažný problém mladej generácie a to, že si nevážia 

vlasť, vlastnú kultúru, starších ľudí. Pán riaditeľ vyzdvihol vo veľmi pozitívnom svetle 

výchovný koncert k téme úcty, ktorého sa zúčastnili žiaci školy. V škole sa uskutočňujú 

rôzne akcie na podporu vzťahu detí k vlastenectvu a úcte. V prvom rade je však výchova 

v rodine, aby deťom vštepovala úctu k starších ľuďom a lásku k vlasti. 

Na záver členovia pochválili deti v našej škole za zber papiera, ktorý sa konal 

v nedávnej dobe a žiaci vyzbierali 7 ton papiera. V posledných rokoch sa naša škola 

pravidelne umiestňuje na popredných miestach v okrese.  

5. Záver  

Predseda rady školy poďakoval všetkým prítomným členom za účasť a veľmi plodnú 

a konštruktívnu diskusiu,  ukončil zasadnutie rady školy. 

V Turanoch, 2.11..2023 

Zapísala: Bačeová          Roman Maťko 

        Predseda Rady školy 


